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Spørgsmål 
Skal svaret på SAU alm. del – spørgsmål 173 forstås sådan, at baseline for antal medarbej-
dere i genopretningsplanen er 6.946, og at en nettotilførsel i planen på 1.000 medarbej-
dere dermed giver et samlet medarbejdertal på 7.946, når planen er indfaset? I bekræf-
tende fald bedes ministeren redegøre for, hvornår SKAT vil være oppe på dette antal 
medarbejdere. 

 

Svar 

Svaret på SAU alm. del – spørgsmål 173 skal forstås sådan, at jeg forventer, at Skattemini-

steriet frem mod 2020 vil ansætte op mod 1.000 flere medarbejdere som led i arbejdet med 

at få bygget et nyt skattevæsen. Dette vil alt andet lige svare til, at det samlede årsværksan-

tal hæves til knap 8.000 i 2020. 

 

Jeg vil dog gerne understrege, at de ca. 1.000 flere årsværk ikke bør betragtes som et meget 

eksakt antal. Niveauet er beregnet med afsæt i en gennemsnitsbetragtning for lønniveauet 

på baggrund af de i investeringsplanen afsatte bevillinger. Det eksakte niveau for antallet 

af medarbejdere vil således bl.a. afhænge af de konkrete medarbejderprofiler, der rekrutte-

res, ligesom fordelingen mellem fastansatte medarbejdere og køb af fx private virksomhe-

ders it-konsulentbistand vil kunne påvirke det konkrete årsværksniveau. Sidstnævnte vil 

afhænge af, hvordan de større it-projekter – fx på toldområdet – tilrettelægges. 

 

Endelig bør det for god ordens skyld bemærkes, at de nye rekrutteringer vil finde sted i 

flere dele af skattevæsenet og ikke kun i SKAT. Således vil en andel af de nye rekrutterin-

ger også blive foretaget i Skatteankestyrelsen. 


